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Vraag 1. 

Is het College het met de SP eens dat stimuleren van biologische c.q. kringlooplandbouw een van de 

oplossingen kan zijn voor de problemen, die door de intensieve landbouw veroorzaakt worden, zoals 

stikstofproblematiek en bodem- en waterverontreiniging?  

Zo ja, wat doet het College dan precies om biologische en kringlooplandbouw te bevorderen?  

Zo neen, waarom deelt het College deze mening niet? 
 

Antwoord. 

Het College is bekend met de mogelijkheden die biologische en kringlooplandbouw kunnen bieden bij het 

aanpakken van de problemen, zoals de stikstofproblematiek en bodem- en waterverontreiniging. Vanuit 

het beleidskader ‘Werken aan een toekomstbestendige economie’, hoofdstuk 6 ‘Een gezonde toekomst 

voor de land- en tuinbouw in Limburg’ ondersteunen wij de transitie naar kringlooplandbouw en 

investeren in vernieuwende, toekomstgerichte concepten op het gebied van natuurinclusieve landbouw, 

regeneratieve landbouw, biologische landbouw en dierenwelzijn. In lijn met deze ambities wordt ernaar 

gestreefd dat in 2027 ten minste 50% van de middelen van het Blijversbudget is besteed aan duurzame 

en diervriendelijke oplossingen in de land- en tuinbouw in Limburg. 

 

Provincie Limburg maakt deel uit van de 'Coalitie voor Nieuw Perspectief' en stimuleert via het initiatief 

van de Stichting Natuurinclusieve Landbouw Limburg de ontwikkeling en toepassing van natuurinclusieve 

landbouw. Provincie Limburg bevordert biologische en kringlooplandbouw via het Agrarisch Natuur- en 

Landschapsbeheer (ANLb) en de regelingen binnen het Gemeenschappelijk Landbouwbeleid (GLB) en 

het Nationaal Strategisch Plan (NSP).  
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Vraag 2. 

Is het College in gesprek met vertegenwoordigers van Biologisch Limburg om te inventariseren wat 

boeren nodig hebben om met succes om te schakelen naar biologische of kringlooplandbouw?  

Zo ja, kan het College ons dan een overzicht geven van de wensen en problemen die deze boeren 

ervaren?  

Zo neen, is het College dan bereid om dit gesprek aan te gaan en PS daarvan op de hoogte te stellen? 
 

Antwoord. 

Ja, het College is in gesprek met vertegenwoordigers van Biologisch Limburg. Biologisch Limburg neemt 

deel aan de 'Coalitie voor Nieuw Perspectief', terwijl de Provincie Limburg via het initiatief van de 

Stichting Natuurinclusieve Landbouw Limburg actief betrokken is bij constructief overleg en 

samenwerking. 

 

Primair is er behoefte aan financiële ondersteuning, gezien de kosten tijdens omschakeling naar 

biologisch aanzienlijk zijn. Tevens is de ontwikkeling van een sterke markt voor biologische producten 

essentieel. Verder vormen hoge grondprijzen en geschikte verkaveling van landbouwpercelen een 

knelpunt, waarvoor faciliterende maatregelen gewenst zijn.  

 

Vraag 3. 

Heeft het College inzichtelijk waarom de biologische en kringlooplandbouw in Limburg minder van de 

grond komt dan in andere provincies?  

Is het College bereid om voor PS een werkbezoek of expertise bijeenkomst te organiseren met Biologisch 

Limburg? 
 

Antwoord. 

Het is bekend dat er regionale variaties bestaan in de ontwikkelingen ten aanzien van het aantal 

biologische bedrijven en het areaal biologische landbouw. Desondanks is er in de Provincie Limburg een 

toename waarneembaar in zowel het aantal biologische bedrijven als het biologisch areaal (CBS)i.  

 

Landbouwers die willen overstappen naar biologische landbouw ervaren uitdagingen zoals onzekerheid 

over de ontwikkeling van de biologische markt, twijfels over de financiële haalbaarheid, de aanzienlijke 

risico’s verbonden aan biologische ziekte- en plaagbeheersing, en beperkingen door de kleinschaligheid 

van de sector. De biologische sector is sterk afhankelijk van de marktvraag, omdat de ontwikkeling ervan 

wordt bepaald door de bereidheid van consumenten om biologische producten te kopen 

 

Het College is bereid om, in afstemming met de griffie, voor PS een werkbezoek of expertisebijeenkomst 

te faciliteren met Biologisch Limburg en overige relevante stakeholders die betrokken zijn bij biologische 

en natuurinclusieve landbouw. 

 

Vraag 4. 

Welke landelijke en Europese stimuleringsprogramma’s voor biologische landbouw zijn er voor 

Limburgse boeren om gebruik van te maken? 
 

Antwoord. 

Limburgse boeren kunnen gebruikmaken van diverse landelijke en Europese stimuleringsprogramma’s 

ter ondersteuning van biologische landbouw. Via het Gemeenschappelijk Landbouwbeleid (GLB) zijn het 

GLB-NSP Plattelandsfonds en de Eco-regeling beschikbaar, gericht op duurzame landbouwpraktijken.  
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Daarnaast biedt het Investeringsfonds Duurzame Landbouw financieringsmogelijkheden voor duurzame 

innovaties. Ook de Regeling Groenprojecten biedt fiscale voordelen voor projecten die bijdragen aan 

natuur en milieu. Tot slot kunnen boeren met beperkte zekerheden gebruikmaken van het 

Borgstellingskrediet voor de Landbouw om investeringen in hun bedrijf te faciliteren. 

 

 

Gedeputeerde Staten van Limburg 
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i CBS Statline - Activiteiten van biologische landbouwbedrijven; regio, 2015-2022 
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Betreft schriftelijke vragen inzake Stand van zaken biologische landbouw in Limburg 
 
 
Geacht College, 
 
 
De landbouwsector is enorm belangrijk voor Nederland en ook voor Limburg. Helaas kleven er 
aan de intensieve landbouw vele nadelen zoals stikstofproblematiek, bodem- en 
waterverontreiniging, gezondheidsproblematiek door stankoverlast, zoönose en gebruik van 
bepaalde bestrijdingsmiddelen. Veel boeren zitten in de knel, want als zij willen omschakelen op 
een meer extensieve vorm van landbouw of veeteelt, lopen ze tegen talloze problemen aan.  
 
In Europa zijn afspraken gemaakt over stimulering van biologische en kringlooplandbouw, maar 
Nederland doet het helaas minder goed dan andere EU landen en Limburg doet het kwantitatief 
slechter dan de meeste andere provincies.  
En dat terwijl biologische of kringlooplandbouw geen negatieve effecten op de omgeving en 
bodem- en waterkwaliteit heeft en Limburg van de onderste plek op de EU-lijst wat betreft schone 
bodem en water kan helpen krijgen. 
 
Provinciale Staten (PS) hebben in de afgelopen periodes meerdere moties aangenomen om de 
biologische landbouw/kringlooplandbouw te bevorderen. De SP wil graag van het College weten 
wat de huidige stand van zaken is. Vandaar onderstaande vragen. 
 
1. Is het College het met de SP eens dat stimuleren van biologische c.q. kringlooplandbouw 
 een van de oplossingen kan zijn voor de problemen, die door de intensieve landbouw 
 veroorzaakt worden, zoals stikstofproblematiek en bodem- en waterverontreiniging? 
 Zo ja, wat doet het College dan precies om biologische en kringlooplandbouw te 
 bevorderen? 
 Zo neen, waarom deelt het College deze mening niet? 
 
2. Is het College in gesprek met vertegenwoordigers van Biologisch Limburg om te 
 inventariseren wat boeren nodig hebben om met succes om te schakelen naar biologische of 
 kringlooplandbouw? 
 Zo ja, kan het College ons dan een overzicht geven van de wensen en problemen die deze 
 boeren ervaren? 
 Zo neen, is het  College dan bereid om dit gesprek aan te gaan en PS daarvan op de hoogte 
 te stellen? 



 
3. Heeft het College inzichtelijk waarom de biologische en kringlooplandbouw in Limburg 
 minder van de grond komt dan in andere provincies? 
 Is het College bereid om voor PS een werkbezoek of expertise bijeenkomst te organiseren 
 met Biologisch Limburg? 
 
4. Welke landelijke en Europese stimuleringsprogramma’s voor biologische landbouw zijn er 
 voor Limburgse boeren om gebruik van te maken? 
 
 
 
Wij wachten uw beantwoording met belangstelling af.  
 
 
 
Met vriendelijke groet,  
 
Laila Kuiper 
SP 
 


